
RADIOAKTIEF 
nr. 12 november •77 

een uitgave van de 1troomgroep 1top kalkar 1 
kernenergie haarlem 

de stroomgroep en de noron 
In een vorige radio-aktief schreven wij al, dat de 
stroomgroep Haarlem gereageerd heeft op de nota over de 
ruimtelijke ontwikkelingen in Noord - Holland (NORON) . In 
het kort komt onze reaktie (tien kantjes) op het volgende 
neer: 
Het laatste verkoopargument van de nucleaire-lobby is de 
dreiging van de "zwarte dag" . De dag dus, dat we zonder 
stroom komen te zitten als we NU geen kerncentrales aan
schaffen. Dje dag zal er inderdaad komen, als we door 
zouden gaan met het WAANZINNIG VERSPILLEND ENERGIE VERBRUIK 
zoals we dat nu kennen . 
De manier van wonen en werken heeft daar alles mee van doen . 
Iedere dag kilometers pendelen in een voertuig dat per TIEN 
liter brandstofverbruik slechts TWEE liter nodig heeft voo r 
het verplaatsen en de resterende ACHT liter verstook t te r 
opwarming en verontreiniging van de buitenlucht . 
Stadsvernieuwing ( " inbreiding") van Haarlem, IJmuiden , 
BeverwiJk , maar vooral van Amsterdam kan hee l wat problemen 
oplossen of beter nog : vermijden. 
We zien met afschuw de city-vorming in de steden (waar van 
normaal wonen geen sprake meer kan zijn) en de opkomst van 
de slaapsteden, ook wel groene-weduwensteden genoemd , met 
hun enorme sociale problemen. Onverantwoordelijk beleid op 
lokaal , p r ovinciaal en nationaal niveau : nogsteeds doen alsof 
e r planty van alles is : toe maar jongens, de beuk in de oude , 
en soms niet eens zo oude, stad. Nieuwe steden (zoals de 
provinciale en landelijke voorkeur voor 15 . 000 woningen tussen 
Haarlem en Hoofddorp " NORON - STAD") , nieuwe kantoren, zieken 
huizen, en andere voorz i eningen en dan brede autowegen naar 
de - ook door de overheid - gekonsentreerde werkgelegenheids 
gebieden , waar dan hopelijk straks ook nog werk is ! 
Het Noordzeekanaal wordt ondertunneld als een konijnenhol, 
maar de files blijven.Zonder de mensen driehoogachter in de 
PIJP het recht te o n tzeggen in een huis met een tuintje te 
wonen, kunnen we stellen dat iedere woning of bijbehorende 
voorziening welke teveel wordt gebouwd , verspilling is . 
Dat er gemanipuleerd word t met de cijfers van de wo~ingb~~nef~P ~--1 
hebben we tot onze veron t srusting vooral kunnen lézen in ~et 
PURMERGROENBOEK, uitgegeven door een andere groep van 1nsprekers 
nl. de verenieing tot behpud van waterland. 1 
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Als konklusie stellen wij voor dat het provincie bestuur de 
bele ~aak nog eens bekijkt vanuit bet energie-probleem, er 
m.oet dus een ENERGIE-NOTA komen. Voorkomen moet worden, dat de 
N~ordhollanders onder aanvoering van het bestuur van de 
provincie naar een afgrond worden geleid. Een afgrond van 
werkloosheid (bouwen op energie slurpende werkgelegenheden 
biedt geen perspektief). Het beleid baseren op zulke energie
inensieve industriële clusters als vooral Hoogovens en Schiphol 
zonder eerst het energie-probleem te bekijken, is als het 
bouwen van een vijfhoog flat zonder lift of trappen met als 
reden: voor de flat klaar is zal het zwaartekracht probleem 
wel zijn opgelost. 
Dat willempie toch asjeblieft maar groeit in verstand ~n niet 
in omvang! 

Waarom zijn we als stroomgroep gedoken in de "INSPRAAK"? 

Tot nu toeis het zo geweest dat er door groepen als de 
stroomgroep alleen is gereageerd, als het ging om louter 
beleidsstukken over de toekomstige energievoorziening. Maar we 
zijn ons steeds meer bewust geworden dat vrijwel alle plannen 
die er gemaakt worden met energie te maken hebben. Of het nu 
het verkeerscirkulatieplan (VCP) van de gemeente Haarlem is 
of de invulling van het rekreatie-plan-Spaarnwoude. Er zijn 
veel voorbeelden te bedenken. Op de NORON zijn we gestuit 
dooor de tentoonstelling van het Anti-Voorhaven komitêe on de 
wereldwinkel IJmuiden in april van dit jar. Daar hebben wij 
ook het idee van "willempie" vandaan. Deze tentoonstelling 
wordt van 17 tot 27 oktober opnieuw opgezet, maar nu in de 
burgerzaal van het stadhuis van Velsen. (plein 1945, IJmuiden). 
De stroomgroep heeft ook een bijdrage geleverd, te weten een 
paar panelen over energie en mogelijke alternatieven. Als 
het even kan, moet iedereen gaan kijken. 
Het is de bedoeling om de tentoonstelling ook in Haarlem te 
houden, vooral omdat het gaat om de ontwikkelingen in de 
provincie Noord-Holland. Zoals bekend is, is Haarlem de 
provinciale hoofdstad, vandaar. Hopelijk lukt het ons, om nog 
panelen aan de teptoonstelling toe te voegen. We zullen de 
ENWB en Mileu Defensie Zuid-Kennemerland en mogelijk andere 
groepen daarvoor benaderen. Hopelijk zien andere stroomgroepen 
in onze aktiviteiten aanleiding iets dergelijks in hun 
omgeving van de grond te krijgen. Het gaat er om de mensen 
en dus ook de plannenmakers duidelijk te maken dat we zuinig 
moeten omgaan met wat we hebben en niet uit te gaan van 
(wild) groei en eindeloze expansie. 
De NORON bad nog een staartje, omdat de insprekers op een 
hoorzitting hun inbreng nog verder konden toelichten. 
Aangezien Erik van der Hoeven van Milieu Defensie Landelijk 
nogal veel met het R.O.-bijltje heeft gehakt, waren we blij 
dat hij namens de stroomgroep onze stellingname nogeens voor 
de statenleden uitdiepte. Kennelijk was het niet interessant 
genoeg voor de (plaatselijke) pers want evenals dat gebeurde 
met andere belangrijke (zoals MD-Zuid-Kennemerland met 
vooral hun verhaal over woningbouw binnen de stadsgrenzen) 
hebben wij niets in de krant kunnen lezen,. Hieronder een 
samenvatting van Erik's verhaal • 

•• •• •• 
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De NORON erkent, dat de bestaande industriële clusters de 
pijlers vormen van het bouwbeleid van de provincie. 
De grond onder deze pijlers is aan het verzakken: immers de 
industriële clusters waar het hier om gaat zijn volledig 
afhankeleijk van overvloedig beschikbare, goedkope ENERGIE. 
Onderzoek toont aan, dat de prijs van staal, vrachtoverslag 
en personenvervoer steeds meer bepaald wordt door de kosten 
welke veroorzaakt worden door de verbruikte energie. 
De xpansie-prognoses van Schiphol Amsterdamse havens en 
Hoogovens zijn op zijn zachtst gezegd aanvechtbaar. Vaak is het 
domme extrapolatie (zie "willempie"), blind voor de werkelijke 
ontwikkelingen in de maatschappij. 
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Een Teeent voorbeeld en tevens waarschuwing moet zijn de 
sterk gewijzigde toekomstverwachting van het aantal 
pa.ssagiersbewegingen op de luchthaven Schiphol. 
De grond onder deze pijlers, overvloedig beschikbare, goed
kope ENERGIE is aan het wegzakken. 
Wat zijn de gevolgen voor Noord-Holland als de kraan dichter 
wordt gedraaid? VAn de overvloed is het einde in zicht, van 
de mate van beschikbaarheid hebben we in begin 1973 al een 
voorproefje gehad. De prijs is inmiddels minstens 300% 
gestegen en de rekening van de indirekte kosten is nog niet 
half opgemaakt. 
KERNENERGIE is niet overvloedig beschikbaarm want als dat 
het geval zou zijn, zouden er miljoenen doden vallen. Bij 
kernenergie is het juist het probleem het zoveel mogelijk 
afgesloten te houden en dat maakt dat spul dan ook weer zo 
duur! 
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---een expert en de noron---
Samenvatting opmerkingen t.a.v. NORON door drs. E.v.d.Hoeven 
optredend als externe deskundige voor de Stroomgroep Stop 
Kernenergie Haarlem, op 20 september 1977 in Hoofddorp. 

In de NORON ontbreekt vrijwel geheel de verbinding van 
energie-beleid en ruimtelijk-beleid. Deze ontbreekt ook in 
het in omloop zijnde koncept van de Emergienota van de provincie 
Noord-Holland. De relatie tussen deze twee moet vooral gezocht 
worden op twee gebeiden namelijk: 

de voortgaande ekonomiche expansie, waarvan de NORON uit
gaat, met het daarmee verbonden energieverbruik (de 
expansie zal voor een belangrijk deel moeten plaats vinden 
in energie-intensieve bedrijfstakken zoals luchtvaart, en
zoals men tot voor kort nog dacht- staalindustrie}. 
de afstand wonen - werken en wonen - rekreatie, en de 
vervoersbehoefte die daarmee samenhangt. 

Ekonomische expansie 
Al enkele jaren is de ekonomie in een diep dal en het eind 
is nog lang niet in zicht. Blijven mikken op ekonomische 
expansie in de toekomst betekent het doen van enorme kapitaal
investeringen (voorhaven en andere infrastruktuur, kompleet 
nieuwe woonkernen, k,ernenergie} met als gevaren: 

dat de verwachte expansie uitblijft en grootscheepse 
kapitaalvernietiging plaats vindt, of 
dat de expansie wel plaats vindt, maar stuit op energie
tekorten vanwege Sociale en politieke problemen (boycot, 
verzet uit de bevolking} of grondstoftekorten. 

Elk van deze problemen zou, wanneer het zich voordoet, 
traumatische gevolgen hebben voor de samenleving. Verstandig 
ekonomisch beleid en enrgiebeleid vereist het veiligstellen 
van de nu bestaande elvaart, en mikken op het scheppen van 
nieuwe werkgelegeheid op lokale schaal i.p.v. in gigantische 
projekten, die zeer gevoelig zijn voor schommelingen op de 
wereldmarkt. Daarbij hoort een ruimtelijk beleid dat gericht 
is op versterking van de bestaande steden i.p.v. het scheppen 
van steeds nieuwe overloopkernen. 

Vervoer 
Hoewel het vervoer slechts 10% van onze energiebehoefte vraagt 
is dit toch 38% van de huidige aardolie-import. Gezien de 
spanningen in het aardolie-aanbod vanaf 1985 lijkt het zeer 
riskant, uitbreidingen te plannen op plaatsen ver van de 
werkcentra. De Algemene Energie Raad heeft al met klem aange
drongen op een ruimtelijk beleid, dat de afstand wonen-werken 
zoveel mogelijk verkleint, maar deze gedachte is nog vrijwel 
niet in de ruimtelijke ordening opgepakt met de vereiste 
prioriteit. 

Als het ekonomische beleid en het ruimtelijk beleid gericht 
blijven op expansie, dan kan dat ernstige sociale spanningen 
geven als deze expansie uitblijft (ernstige problemen rond de 
verdeling van welvaart en wel~ijn, slaapsteden die niet meer 
vol te krijgen zijn}. Richt men zich op behoud en versterking 
van de bestaande welvaart en welzijn (met o.a. streven naar 
maximale doelmatigheidin het energieverbruik) dan zou des
gewenst de expansie t.z.t. weer kunnen doorgaan. Ruimtelijk 
zou zo'n beleid betekenen, dat men streeft naa maximale doel
matigheid bij het ruimtegebrek • .. .. -
4. 



kalkar 
24 september 1977 

·Dat er na al de dreigementen en verwarrende berichten in pers en 
via radio toch nog zoveel mensen uit Nederland naar Kalkar gingen 
op 24 september j.l. was enigszins verrassend en bijzonder ver
heugend. 
Oe massale opkomst en het vreedzame verloop van de demonstratie 
tonen aan , dat het probleem van een a.toomtoekomst wel degel ijk 
onder een breed publiek is gaan leven. 

Ondanks het feit, dat de demonstratie een groot sukses kan worden 
genoemd, is niet alles zonder problemen verlopen . Ook bij ons in 
Haarlem is niet alles verlopen zoals we dat graag gezien hadden . 
Er is ook hier en daar kritiek geweest op onze aanpak van de zaak . 
Eén van de meest gehoorde klachten was, dat er niet doorgelopen 
is naar de centrale en dat de bussen zo vroeg (!) teruggingen. 
Op al die kritiek willen we eigenlijk niet al te diep ingaan . 
Ook wij vinden, dat er behoorlijke fouten zijn gemaakt en wij hebben 
langdurig over de problemen gepraat. Na veel diskussies bînnen de 
groep kunnen wij ~tellen, dat het grootste probleem is ontstaan bij 
de komm~nikatie tussen de demonstratieleiding en de diverse plaat
selijke groepen. 
Over de vroegtijdige terugkeer van de bussen valt alleen te melden, 
dat de belangrijkste reden hiervoor was, dat de chauffeurs niet 
langer konden blijven . Dit, en de kommunikatie-stoornissen, waren 
de belangrijkste gegevens bij de beslissing om vroegtijdig terug 
te keren. 

Het spreekt vanzelf, dat getracht zal worden de volgende keer deze 
(slechte) ervaringen zo veel mogelijk te voorkomen. Ook deze keer 
hebben wij ons best gedaan. Suggesties voor een beter verloop zijn 
uiteraard welkom. 
Ook landelijk worden er naar betere oplossingen voor de talloze 
problemen gezocht. Als men weet, dat er nu al plannen worden ge
maakt voor een nog grotere demonstratie (ca. 100.000 man) is het 
logisch, dat er veel wordt nagekaart over de voorgaande demonstratie . 
Hopelijk kunnen wij nog eens een beroep op uw solidariteit doen. 
Wij zullen u vroegtijdig hierover inlichtingen verstrekken. 
Met ons allen kunnen we de komende manifestatie, in alle opzichten, 
tot een nog groter sukses maken. 

•• •• •• 
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--abonnementen ••---------------•• 
Tot nu toe hebben de meeste van onze lezers 11RADIO-AKTIEF11 gratis 
in de bus gekregen. We wilden zoveel mogelijk mensen op de hoogte 
brengen van de ontwikkelingen binnen de anti-kernenergie beweging. 
Een goed idee dachten wij. Te goed zelfs •••• 
Het aantal aanvragen neemt nog steeds toe en wij {de Stroomgroep) 
worden toch wel voor problemen gesteld. 

Het belangrijkste probleem is de financi~le kant; de papier- en 
drukkosten van 1'RADIO-AKTIEF11 stijgen op dusdanige wijze, dat wij 
voor grote problemen worden gesteld. U zult begrijpen, dat dit 
niet zonder meer kan doorgaan; het lukt ons niet meer om al Ie 
onkosten zelf te dragen. 

Het liefst zouden wij niet overgaan tot het innen van abonnements
geld voor ons blad, maar dat wordt helaas onvermijdelijk. 
Stopzetten van ons blad zou niet verantwoord zijn, vooral nu de 
belangstelling voor de kernenergie-problematiek steeds meer onder 
de Nederlandse bevolking is gaan leven. 

Omdat het blad onregelmatig verschijnt dachten wij, dat een bedrag 
van f 7,50 per abonnee niet te veel zou zijn. Hiervoor zult u 
11 RADIO-AKTIEF11 een jaar lang (nog steeds op onregelmatige tijden) 
in de bus vinden. 

Beste mensen, dit laatste komt misschien wat negatief over, maar 
a 1 s wij niet van bepaa 1 de 1 ezers een reaktie vernemen, zu 11 en wij 
helaas genoodzaakt zijn om de aflevering van ons blad bij u te staken. 
H E L P 0 N S 0 0 0 R G A A N. 
-------------~-------------------
De anti-kernenergie beweging begint pas nu goed op gang te komen 
en ieder steentje helpt bij de opbouw~ 

Uw bijdrage kunt u overmaken op gironummer 5180 van de Hutsspaarbank 
te Haarlem, t.g.v. rekening nr. 84.24.42.146 van de penningmeester 
van de Stroomgroep Stop Kalkar/Kernenergie F. de Beijer. 
Wilt u bij uw overmaking vermelden: Radio-Aktief. 
Wij weten dan genoeg. 

... .. .. 

film· en dis·kussieavond-----
Op dinsdag l{november aanstaande organiseert de Stroomgroep 
Haarlem een diskussie avond .rondom het thema "Aktievoeren". Op die 
avond willen wij met u ons bezinnen over nieuwe en/of betere vormen 
van akties om het kollektief zelfmoordprogranuna (dwz. het kern
energie-progranuna) stop te zetten. 

Ter inleiding zullen wij een video film vertonen van de demonstratie 
in Kalkar op 24 september j.l. 
Zowel de VARA-film als een film van de Duitse televisie zullen 
gedraaid worden. 

De diskussie begint om 20.00 uur in de filmzaal boven het 
Cafee "Het Melkwoud", Zijlstraat 63 in Haarlem. Aangezien er maar 
50 mensen in de zaal kunnen, raden wij u aan om kaarten vooraf te 
kopen bij Bo·ekhandel Agora, Zijlstraat 100 (te1.023 - 313182). 
De kosten om de film te zien bedragen f 1 , .... 
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----vrede t -----------
Tijdens de Vredesweek van dit jaar heeft het Interkerkelijk 
Vredesberaad als thema de opslag van kernwapens in Nederland 
gekozen d.w.z. ze willen deze troep hi~r weghebben omdat 
ze een potentieel gevaar zien in een opslag van het afschuw
lijkste vernietigingswapen dat de mensheid heeft uitgedacht 
en daarmee een keors aangeven voor de weldenkende bevolkings
groepen over de hele wereld. Dat het t.K.V. hiermede van de 
passieve protesten in het verleden is overgegaan tot een 
aktieve probleemstelling die aansluit op de dolgedraaide 
technologische ontwikkeling van het militair-industrieel 
kamplex waaronder neutronenbom, kernenergie, komputersamen
levingleving vallen is alleen maar toe te juichen als een 
bewustwording en verantwoorddelijkheid van de oprechte christen. 
De kritiek, die zij in eigen rijen en daarbuiten te verdur~n 
hebben is niet gering maar dat een blad als "Vredesopbouw~ 
van augustus 1977 zich schaart achter deze kritiek op grond 
van de heersende politieke opvattingenis een kwalijke zaak. 
Zij schrijft: 
"De oproep, die het Interkerkelijk Vredesberaad doet, een 
landelijke beweging tegen de opslag van kernwapens in 
Nederland op gang te brengen is zo'n onlogische uitweg. 
Binnen het geldende veiligheidsdenken is het gevolg hiervan 
en verhoging van konventionele bewapening, tenzij men een 
positie van geweldloosheid kiest. Men kan niet zeggen: weg 
met de hier opgeslagen kernwapens en verder niets. Dan zou 
een oproep tot een ander veiligheidsdenken, waarbinnen ons 
land afziet van elke militaire bewapening ree~ler zijn". 
Het eou ons te ver voeren alle aspekten uit te diepen die 
aan dit probleem vast zitten maar je moet helaas wei 
konkluderen, dat Vredesopbouw binnen het raam van een 
burgerlijk, konfentioneel denkschema opereert dat aantasting 
van bestaande normen schuwt als de pest. En die aantasting 
is het enigste ree~le afweermiddel dat ons is gebleven om 
iets te veranderen in deze verziekte maatschappij. 

' 

belangrijke mededeling---........._-
Van de reis naar Kalkar hebben we nog over gehouden ~~n 
geel regenpak en een plastik tas met twee brochures. 
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----een energienota-------
In onze reaktie op de nota over ruimtelijke ontwikkelingen in Noord
Holland (NORON) hebben wij gepleit voor een ENERGIENOTA. We worden op 
onze wenken bediend, want inmiddels is er in konsept zo'n nota ver
schenen en toegestuurd aan de Statenleden. 
Het is een dik rapport (135 pagina's) en het is niet de bedoeling hier 
In RADIO-AKTIEF uitvoerig op in te gaao. Maandag 24 oktober j.l. om 
half tien werd de nota besproken in een (openbare) statenvergadering. 
Enige algemene Indrukken zijn: 
-uit de literatuuropgave blijkt, dat men zich niet gewaagd heeft 

andere bronnen te raadplegen dan dfe welke door de atoomlobby het 
stempel 11betrouwbaar11 hebben meegekregen. 
Niets van Sanders, die toch wel wat zinnigs over bijv. decentralisatie 
van het elektrlclteits-dlstrlbutlesysteem heeft gezegd. 
Om maar te zwijgen van het weglaten van het werk van Amory Lovlns. 

• de basisgegevens worden aan andere rapporten ontleend, zonder dat ook 
de kritiek op die rapporten wordt meegenomen. Deze gegevens krijgen 
nu het Imago mee van "wetenschappelijk verantwoord" terwijl de bronnen 
vaak heel dubieus zijn. 

- van een eigen originele bijdrage Is geen sprake en de prövlncie laat 
dan ook een grote kans voorbiJ gaan; zoals het er nu staat Is men 
pro-kernenergie. 

- het is weinig principieel als men op eigen grondgebied geen kerneen• 
trales wil hebben, maar geen kritische noot zet biJ het onttrekken van 
elektriettelt aan het Europese net, dat dan eventueel wel gevoed wordt 
door kerncentrales. 

-alle grafieken hebben als eindpunt het jaar 2000, over die vijf miljard 
jaar, die we hierna nog op de aarde zouden kunnen doorbrengen, wordt 
niet gerept, terwijl In dat perspektief toch alleen maar aan eeuwig· 
durende schone energiebronnen moet worden gedacht! 

-waarom worden er wel, en liefst in serie, kerncentrales gebouwd, ter· 
wijl men weet dat er straks centrales met een groter rendement kunnen worden 
neergezet (zoals de kweekreaktor) maar start men niet als de donder met 
het neerzetten van windenergiecentrales omdat men hoopt rond tweedutzend 
een molentype te hebben dat enkele procenten meer energie oplevert. 
Dat is meten met twee maten! 

- in de grafleken kan je niet zien hoeveel er bespaard wordt aan brandstoffen 
als je zonne~ of windenergie toepast zodat er een vertekend beeld ont
staat. 

- mochten er in de provincie naast de centrales, welke er al In Petten zijn, 
nog van die krengen bij komen, dan moet de kommissaris van de koningin 
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toch nog even kontakt opnemen met zijn kollega Molly Geertsema uit Gelder .. 
land, want die heeft al ervaring met een rampenplan, als we dit keer dan 
maar eens de Telegraaf moeten geloven. Want bij een stukje over 11Alarm btj 
Dodewaard", vertelt hij dat er bij een alarmoefening aan de telefooncentrale 
werd doorgegeven: 11De zon schijnt in het zuiden11 met de bedoeling, dat 
na dit kodewoord een hele lijst met namen zou worden gealarmeerd. De 
telefoniste antwoordde echter: 11Nou biJ ons regent het11 • En wij zijn het 
met Geertsema eens, dat kan natuurlijk niet. 
In het algemeen kunnen we zeggen, dat er vrij grondig (dat wel) eenzijdige 
informatie is verzameld. En, hoewel we moed begonnen te kriJgen, toen de 
gedeputeerde IJFf zich zo stellig tegen de bouw van kerncentraJes uftsprak 1 

schrikken we toch hevig van deze konsept-nota. 
Want de PROVINCIE LOOPT TE LEUREN MET DE VESTIGING VAN EEN KERNCENTf{ALE 
VOOR DE KUST BIJ IJMUIDEN. Dat is in ieder geval onze Indruk bij het lezen 
van het kommentaar ten aanzien van de vestigingsplaatsen. 
Hopelijk zitten we er naast!!! 

•• •• •• 



aktie. almelo ---------
Tijdens de formatiebesprekingen van PvdA CDA en D'66 is de definitieve 
besluitvorming over de uitbreiding van UCN-Almelo opnieuw uitgesteld. 
Minister V.d.Stoel zou naar verluidt spoedig "waterdichte" garanties 
krijgen dat het door de BRD naar Brazilië geëxporteerde uranium uit 
Almelo niet zal worden gebruikt voor militaire doeleinden. In dat 
geval zal de uitbreiding van "Almelo" doorgaan ook alis dat in strijd 
met het verkiezingsprogramma van de PvdA en heeft het regime in 
Brazilië nooit het non-proliferatie verdrag ondertekend. Gezien deze 
ontwikkelingen, en de bezwaren hiertegen, de bezewaren tegen Kern
energie in het algemeen hebben verschillende landelijke organisaties, 
(waaronder het L.E.K., het Brazilië kommitee, Kerk en Vrede, ook 
politieke partijen, die stopzetting van het u.c.N. projekt in hun 
programma hebben opgenomen) de volgende aktieplannen op korte termijn. 
1. Aktie in Twenthe zelf om de bevolking te informeren waarbij 

vooral het werkgelegenheidsaspekt van de uraanverrijking nadruk 
moet krijgen; 

2. Aktie rondom de eventuele parlementaire beslissing in Den Haag; 
3. Het uitbrengen van een speciale "Almelo" aktiekrant voor een brede 

verspreiding; 
4. In het voorjaar vóór 1 april een grote internationale demonstratie 

in Almelo; 
5. Een handtekeningaktie onder wetenschapsmensen; 
6. Het regelmatig uitbrengen van een Almelo-informatiebulletin ter 

informatie van plaatselijke groeperingen. 
Ook de Stroomgroep Haarlem zal aan deze akties deelnemen. Op de elders 
in dit blad aangekondigde bijeenkomst ( 1.f november) willen wij met u 
een en ander nader uitwerken. In de volgende "Radio Aktief" wordt 
meer aandacht besteed aan de plannen. 
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Deining 1Jongeren Centrum 
heeft een programma over 
kernenergie in mekaar gezet. 
Het ziet er als volgt uit: 
13 november : 

omvang 
of I ,,., 

I ,' 0' , ,' r-, ' 
Film: "Nog meer kerncentrales" 

20 november : 
Simultaanspel""de besluitvor
ming over of er nu wel of 
geen kerncentrales moeten 
komen. 

27 november : 
Diskussie: Met medewerking 
van de Stroomgroep, Milieu 
Defensie, Anti-Neutronenbom 
Kommitee etc. over alterna
tieven en akties. 

Voor elke middag geldt dat 
er om 14.00 uur gestart wordt! 
D.A.C. 
Ripperdastraat 13 
Haarlem 
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---------- bo·eken----
Het is alweer een hele tijd sinds WLJ melding maakten van boeken, bro
chures .e.d. Qver kernenergie in het bijzonder en energie in het algemeen. 
Hierbij dan een lijst voor diegenen die nog meer willen weten. 

De Vereniging Milieudefensie heeft de laatste tijd een serie uitstekende 
brochures uitgegeve~ o.a.: 
-Maatschappelijke aspecten van Kern.energie - div. auteurs. /10.50 
-Energie-strategie:de weg die wij niet volgen - Amory B. Lovins. 19.00 
-Nota Doelmatig Energi~gebruik - samengesteld door werkgroep 

Doelamtig Energieverbruik f 8,50 
-Opwekking van Kernafval- Drs. Klarisse Nienhyse e.a. I 12,--
-Energiebeleid met mirtder risiko - Thea Potma I 7,50 (deze is uitgegeven 
in samenwerking met de Stroomgroep Stop Kalkar/Kernenergie) 

Alle brochures zijn te bestellen door overmaking van de aangegeven prijs 
op giro 10.20.00 ten name van Vereniging Milieudefensie Amsterdam. 
De prijzen zijn inklusief porto. 

Uitgeverij Het Spectrum (Aulaboeken) heeft onlangs "Eindeloze Energie" 
van Erik Lijsen op de ~arkt gebracht. Hierin behandelt hij de toepassings
mogelijkheden van zon-energie, windenergie, waterkracht, methaangisting 
en andere eindeloze energiebronnen. "Eindeloze Energie" kost f 7,50 
en daar krijgt u ISO paginaas voor!!! 
Een ander boek over energie is Barry Commoner's "Machteloze Energie" 
(uitg. Ambo). Commoner behandeld de macht van de onnadenkende, doelend 
hierbij op àe bijna onbeheerste wildgroei in onze technologie en 
energiegebruik, en het feit dat een steeds kleiner aantal mensen is gaan 
beschikken over de macht. Hij pleit voor een radikale verandering in 
onze manier van leven en ons gebruik van energie. Dit boek is uitstekend 
maar nogal duur namelijk f 24,50. 

Ook de Ekologische uitgeverij gaat een serie opmerkelijke boeken 
publiceren. Zoals de naam aangeeft hebben deze boeken te maken met 
ekologie, de stad, ruimtelijke ordening en natuurlijk energie. Hun boek 
"Energie" (I 1"5,- voor ruim 200 paginaas) bevat twee delen. Michael Tanzer 
schrijft: "Strijd om macht en rijkdom" en Jan van Arkel "Nederland, 
aardgas en kernenergie". 

Vanuit België komt het"Dossier Kernenergie", uitgegeven door de 
Verenigde Aktiegroepen voor Kernstop (V.A.K.S.). Aan de orde komen het 
milieu, de ekonomie en het besluitvormingsproces t.a.v. kernenergie. Ook 
de alternatieven ontbreken niet. Alles bij elkaar voor I 11,--. 

Ook wij in Haarlem hebben een bijdrage tot de informatiestroom. 
Ons boekje "Alternatieve Energiebronnen - geen andere keus" is herzien 
en herdrukt. Wij zijn gedwongen geweest om een kwartje toe te voegen 
aan de prijs. Het kostnuf 1,--. Verkrijgbaar door storting van I 2,-
(d.w.z. inklusief de porto) op gironummer 5180 van de Nutsspaarbank 
te Haarlem ten name van de Penningmeester van de SSK, Fer de Beijen, 
banknummer 84.24.42.146. Fer heeft ook andere informatiemateriaal bij 
zich thuis liggen. Bel hem voor meer informatie 

Tenslotte herinneren wij u aan het tijdschrift van de Landelijke 
Stroomgroep Stop Kalkar/Kernenergie "Energie, dat zijn wij". Ver-schijnt 
maximaal 4 keer per jaar. Een abonnement kost I 2,50 over te maken op 
giro 2946163 ten name van Stroomgroep Amsterdam. 

Nog iets: Alle bovenvermelde literatuur is 
Boekhandel Agora, Zijlstraat 100, tel. 
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